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Reactie in eerste termijn portefeuille samenkracht.

Dank u wel meneer de voorzitter en dank aan de fracties voor hun inbreng in deze eerste termijn.

In de kaderstelling van de gemeenteraad zijn deze algemene beschouwingen het politieke hoogtepunt 
van het jaar. Bovendien blijkt ook uit de bijdragen van uw raad dat u zowel op hoofdlijnen, als ook op 
uitvoering nadrukkelijk mede richting geeft voor ons college.

Zometeen zal ik ingaan op een aantal concrete vragen die naar aanleiding van de voorliggende 
begroting zijn gesteld. Daarnaast ook vanuit mijn portefeuille nog kort de herhaling van hetgeen we als 
college ook in de aanbiedingsbrief hebben gezegd. Samen kunnen we de uitdagingen aan!
Met het uitspreken van die boodschap, bouwen we ook voort op onze AmbitieAgenda, waarin we heel 
duidelijk met elkaar hebben vastgesteld dat het per situatie met elkaar soms zoeken kan zijn naar de 
optimale rol verdeling. Een verdeling tussen inwoners en partners, maar ook tussen gemeenschap en 
gemeentebestuur.
Een balans die in coronatijd, in een crisissituatie, van een sterk sturende overheid uitgaat. Maar ook 
een balans waarin het werken aan draagvlak en eigenaarschap crucialer dan ooit is om zaken echt 
toekomstbestendig te organiseren met elkaar. Het begrijpen van maatregelen en ingrepen meer dan 
ooit helpend is om ook maatschappelijk resultaat te boeken met elkaar.

En zeker in het sociaal domein, onder onze noemer van samenkracht, is dat bouwen aan begrip in de 
gemeenschap cruciaal. Om ook in de gemeenschap uit te leggen wat er nodig is om houdbare, 
toekomstbestendige zorg en ondersteuning te blijven bieden voor elkaar. En dat vraagt ook om het 
durven maken van keuzes in deze begroting.

Daarom ga ik graag in op enkele specifieke vragen en opmerkingen die vanuit de diverse fracties 
gesteld zijn.

CDA
Doet de oproep om niet te starten met het kijken naar maatwerkvoorzieningen als 
vanzelfsprekendheid. Deze opmerking vinden we als college helemaal aansluiten op het kader dat we 
in deze begroting voorleggen. We omschrijven dit onder ‘wat willen we bereiken?’ als ondersteuning 
van (individuele) behoeften op basis van eigen kracht, netwerk, preventie en maatwerk. Ofwel de optie 
van maatwerkvoorziening komt pas in beeld, wanneer we in het gesprek met de aanvrager eerst 
gekeken en liefst ook ervaren hebben of de andere opties echt niet haalbaar zijn. 

De keuze die we voorleggen om het tarief voor vraagafhankelijk vervoer voor inwoners die niet met 
het OV kunnen reizen gelijk te trekken met het OV-tarief wordt ook ondersteund. Het vangnet dat we 
bieden in deze is tweeledig opgebouwd. Enerzijds hebben we in onze gemeenschap de Wensbus als 
algemene voorziening, waar juist vanuit inwonerskracht, het vervoer voor kwetsbare inwoners, op een 
houdbare wijze wordt georganiseerd. Het werken met actieve inwoners, maakt het mogelijk om een 
andere tariefstelling te hanteren, dan het professionele maatwerkvervoer. Mocht ook die oplossing niet 
toereikend zijn, bieden we via een zorgvuldige intake bij de bijzondere bijstand een tweede vangnet 
aan zodat inwoners wel mee blijven doen in een inclusieve gemeenschap.

De volgende scherpe keuze die de CDA fractie voorlegt is een discussie die we als college niet uit de 
weg gaan, maar waarvoor ik in tweede termijn ook benieuwd ben naar de overige fracties. Het 
invoeren van een inkomensafhankelijk tarief in de huishoudelijke hulp. Samen met de regio 
gemeenten in Noord Limburg hebben we het signaal over de financiële onhoudbaarheid van het 
abonnementstarief al bij het Rijk onder de aandacht gebracht. Indien de reactie niet neerkomt op een 
passende compensatie zouden we meer beleidsruimte op willen zoeken. Indien de gemeenteraad van 
Beesel daar mee in voorop loopt, zullen we daar als college mee aan de slag gaan. Al zitten er op dit 
moment wel juridische risico’s bij het overeind houden van deze keuze. We volgen als regio 
nadrukkelijk de varianten die in het land uiteindelijk ook juridisch stand houden.

De relatie tussen woonsituatie en invloed op kosten in jeugdzorg is geen relatie die we vanuit de 
gemeente actief monitoren. In algemeenheid is met name de factor van een laag inkomen de 
onderliggende verklaring in onderzoeken die op landelijke niveau naar dit vraagstuk gedaan worden.  
En dit percentage van ‘inwoners met een laag inkomen’ is ook een criterium waarin bij de verdeling 
van het gemeentefonds rekening wordt gehouden.



2

Tenslotte staat de CDA fractie nadrukkelijk stil bij het belang van het versterken van de cohesie in 
coronatijd. Een oproep die we als gemeente nadrukkelijk mee onderschrijven, waarbij we vooral ons 
verenigingsleven en de ondersteuners in hun kracht zetten. Zo is er afgelopen week bijvoorbeeld het 
mooie initiatief opgepakt door de jongerenwerker en de buurtsportcoach om samen te kijken hoe 
verenigingen activiteiten voor de jeugd corona-proof kunnen aanbieden aan meer jongeren dan alleen 
de leden.
Het zijn voorbeelden waarin het belangrijk is dat de sociale basis elkaar weet te vinden en 
samenwerkt. Dat is ook de belangrijkste reden voor het opnemen van een taakstellend budget in deze 
begroting waarin we kritische hebben gekeken naar de uitdagingen die we hoofd willen bieden. 
Door deze taakstelling starten we een proces met partners in het veld op het brede gebied van welzijn, 
sport en gezondheid. Om samen met deze partners te kijken hoe we vragen beantwoorden als, waar 
kan het anders, waar kan het minder, kan het goedkoper, maar misschien nog wel de belangrijkste 
vraag. Hoe kunnen we zaken in onze gemeenschap laten landen met elkaar. Uiteindelijk hopen we zo 
een nog sterker voorliggend veld te creëren, waarmee we de echte opgave, het voorkomen van zware 
en kostbare zorg, hier naar toe laten verschuiven. Waar de professional deze opdracht ook voelt en 
doorleefd.

VLP
En waar CDA afsluit met cohesie en corona, daar start de VLP in haar betoog met deze oproep. De 
burgemeester is hier ook op ingegaan. Aanvullend geef ik nog mee dat we morgen extra stil staan bij 
de waardering voor onze mantelzorgers met een mantelzorgplant. En waar we vorige jaar in de 
november maand diverse fysieke bijeenkomsten aanboden, zullen we dit jaar in november aan de bij 
ons bekende mantelzorgers een waarderingstas uitreiken. Deze tas wordt gevuld met bonnen en 
producten van diverse lokale ondernemers, waarmee we nadrukkelijk kiezen om het lokaal leven, 
lokaal besteden principe toe te passen. 

Wat betreft de zorgen over de kaderstellingen in het sociaal domein en de rol van de raad, ligt hier in 
elk geval een begroting met een forse opgave op inhoud en een financieel kader waar we ons bij 
beleidsplannen toe verhouden. De richting en opgave die uw raad met deze begroting meegeeft, sluit 
naar onze mening aan op de eerdere geluiden die uw raad hierover aan ons college heeft 
meegegeven. Zorg voor houdbare financiële kaders, en pak de handschoen op om daarvoor alles in 
het werk te stellen.
En ja, de kosten kant loopt op in meerjarig perspectief. De VLP vraagt hier een toelichting op, waarbij 
we als college in deze begroting een realistisch beeld schetsen. We nemen dus de reële tarieven, met 
daarin de loonindexering voor de zorgverleners, die we wettelijk moeten betalen. We bekijken 
realistisch welke instroom van cliënten we hebben, onder andere door aanzuigende werking 
abonnementstarief, complexere jeugdproblematieken en de TOZO aanvragen door corona. We zien 
ook een uitbreiding van takenpakket waar we voor aan de lat staan in het sociaal domein. Komend 
jaar de wet inburgering en de voorbereiding op beschermd wonen en maatschappelijke opvang. En 
tegenover deze kosten zit in ons gemeentefonds op onderdeel sociaal domein ook een plus in de 
uitkering die we hiervoor ontvangen. Maar daarvoor is het cruciaal dat we in de uitvoering ook blijven 
inzetten op strikte toegang, goede monitoring daarvan en bewustwording in onze gemeenschap. 
Bewustwording dat een verstrekking van leerlingenvervoer niet automatisch een busje is dat de hele 
middelbare schoolcarrière blijft rijden. Bewustwording dat in de jeugdzorg eerst naar het eigen netwerk 
wordt gekeken, alvorens bij de gemeente wordt aangeklopt. Bewustwording dat we gebruikelijke eigen 
bijdrages ook in opleiding voor kinderen vragen bij een vorm van opvang die geboden wordt. 
Bewustwording dat een WMO-vervoersvoorziening eenzelfde prijs heeft, dan wanneer een 
vergelijkbare dienst in de markt gebruikt wordt. Bewustwording dat we de zorg voor ouderen anders 
moeten organiseren en daarin ook de gemeenschap aan zet laten zijn. Allemaal thema’s en knoppen, 
waar uw raad met het vaststellen van deze begroting voor ons college duidelijke kaders schetst en we 
bijdragen aan houdbare en betaalbare situatie voor onze gemeentebegroting.

Ook ten aanzien van de ontwikkelingen in de kern Beesel worden door de VLP, maar ook door 
Beeselse Lijst en SamenVerder vragen gesteld. Zoals we in de laatste raadsvergadering ook met u 
gedeeld hebben is voor ons als college zeker helder wie aan zet is bij de kaderstelling. Door het 
voorwerk in onze gemeenschap kunnen we een aantal vragen die bij een nieuwe ontwikkeling altijd 
aan de orde komen al beantwoorden. Maar nog lang niet alle vragen zijn uitgewerkt, we zitten nog in 
een oriënterende fase op hoofdlijnen. Waarbij we er wel waarde aan hechten dat we in dit proces, 
conform onze AmbitieAgenda, ruimte hebben gegeven aan een gemeenschap om een visie uit te 
werken. 
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En ja, wij waren als college op de hoogte dat Kerobei over haar eigen onderzoek vragen heeft 
gekregen van de Limburger. Waarbij we het ook logisch vinden dat de school, vanuit haar eigen 
verantwoordelijkheid deze vragen beantwoord. Maar waarbij naar ons inzien ook geen andere 
informatie is gedeeld dan hetgeen in de raadsinformatiebrief is gedeeld met de raad. We hebben in 
elk geval in de organisatie een grote slag gemaakt om het gevraagde raadsstuk in de komende 
vergadercyclus ook met uw raad te kunnen bespreken. Zodat we dan met gerichte kaders van uw 
raad verder aan de slag gaan met daodkrach en ongernimmersjap.

Die relatie naar onze partners waar we mee samen werken is ons als college veel waard. Dat blijkt 
ook wel uit de afweging die we voorleggen om ook de komende vijf jaren het vertrouwen te geven aan 
Stichting Zwembad de Bercken. Een stichting die de afgelopen 25 jaren zeer succesvol in staat is 
gebleken om met de gemeenschap het zwembad te dragen. In een zorgvuldig proces hebben we 
gekeken hoe het nieuwe toekomstplan er uit zag voor de komende vijf jaar. Een plan waaruit 
vertrouwen en daadkracht van de stichting spreekt om deze handschoen weer op te pakken. We 
vinden dit ook binnen de kaders van deze begroting daarom een verantwoorde keuze om voor deze 
periode een nieuwe overeenkomst aan te gaan. Juist omdat de stichting een plaatje heeft geschetst 
waarin ze die toekomstbestendigheid ook de komende vijf jaar handen en voeten geeft. Die zekerheid 
en vertrouwen geven wij graag. Wij ontraden deze knip dan ook nadrukkelijk aan uw raad, maar horen 
ook graag de reactie van de andere fracties waar u om heeft gevraagd.

Beeselse Lijst
Ten aanzien van de Beeselse Lijst zijn de vragen enerzijds vanuit de portefeuillehouder financien al 
beantwoord. Daarnaast ben ik op uw opmerkingen over de toekomstplannen voor de kern Beesel ook 
al ingegaan bij de beantwoording van de vragen die de VLP fractie hierover had. Ik ga er daarmee 
vanuit dat deze voldoende beantwoord zijn en zie ook uit naar de behandeling in december wanneer 
we over de diverse scenario’s spreken met elkaar.

SamenVerder
En waar corona het bruggetje was tussen CDA en VLP fractie, is Bliej in Beesel wellicht het bruggetje 
tussen Beeselse Lijst en SamenVerder. Ware het niet dat mijn collega wethouder Heesakkers, over 
het participatieproces met het kernoverleg verder zal antwoorden in haar eerste termijn. 

Geeft mij gelegenheid om binnen deze bijdrage ook nog een antwoord te geven over de voedselbank. 
In deze begroting en dit programma Samenkracht zit een ambitie om ook initiatieven uit de 
gemeenschap zelf te laten komen. En de wijze waarop een voorziening ervoor kiest om zich te 
organiseren is daarin ook het niet automatisch aan de gemeente. In onze gemeente worden ongeveer 
20 inwoners geholpen door de Voedselbank Venlo-Beesel. 
Het vorig jaar heeft het bestuur van de Voedselbank Venlo-Beesel twee scenario’s aangekondigd hoe 
zij in de toekomst graag georganiseerd zijn. Een scenario gaat uit van een grote centrale winkel, waar 
mensen die aangewezen zijn op hulp meer keuze vrijheid hebben. Waardoor er ook minder verspilling 
plaatsvindt. Het andere scenario gaat uit van nog laagdrempeliger de voorziening aanbieden door 
meer dependances te openen. In dat tweede scenario zou ook de gemeente Beesel in beeld komen. 
Vooralsnog zet de voedselbank echter in op het uitwerken van het eerste scenario. We zullen in onze 
rol dus alert zijn op signalen en waar nodig de koppeling met maatjes maken om deze voorziening ook 
bereikbaar te houden voor inwoners die hierop zijn aangewezen. Op dit moment verwachten we 
echter niet op korte termijn een voedselbank locatie in onze gemeente fysiek plek te bieden.

Ten slotte, wat is goede zorg, uw fractie koppelt daar de inhoudelijke momenten aan. 
Met de voorliggende begroting en de reacties in eerste termijn heeft de hele raad ook weer 
bijgedragen aan die discussie. Ik zie ernaar uit om het komende jaar met die opgaven volop aan de 
slag te gaan. Samen met de gemeenteraad, maar ook samen met onze inwoners, want alleen door 
het antwoord op deze vraag, ook in de gemeenschap te laten landen, krijgen we echt houdbare, 
toekomstbestendige zorg en ondersteuning in een inclusieve gemeenschap.

Tot zover, Dank u wel,


